
Protokół Nr XIX
z XIX Sesji Rady Gminy Kluki

z dnia 26 kwietnia 2005r.

Punkt 1 – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum
Otwarcia  sesji  dokonał  Przewodniczący  Rady  –  Grzegorz  Augustyniak 

o godz. 13 00, witając przybyłych radnych i gości.
Na stan 15 radnych obecnych było 12, w związku z tym obrady były prawomocne.  Lista 
obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.
W obradach  uczestniczyli  również:  wójt  -   Bernard  Stein,  sekretarz  –  Anna  Fabrowska, 
skarbnik  –  Barbara  Olejnik,  radca  prawny  –  Andrzej  Domański   kierownik  Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej – Danuta Dera, dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy – Piotr 
Kopek oraz sołtysi. Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu.

Punkt 2 – Przyjęcie porządku obrad
Porządek obrad radni otrzymali wraz z zaproszeniem na sesję. 

Przewodniczący  wyjaśnił, iż do porządku obrad zostaną wprowadzone dwa projekty uchwał, 
których treść radni otrzymali przed sesją. Pierwszy projekt dotyczy zmiany Statutu Związku 
Komunalnego Gmin  z/s  w Kleszczowie.  Pismo w tej  sprawie  wpłynęło  już  po  wysłaniu 
zaproszeń na  sesję.  Kolejny projekt  dotyczy – uchwalenia  regulaminu udzielania  pomocy 
materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Kluki. Na 
ostatniej sesji była podjęta uchwała w tej sprawie, ale zostało wszczęte postępowanie przez 
Wojewodę, w trybie nadzoru. Na sesję został przygotowany nowy projekt uchwały, zgodny 
z sugestiami Wojewody.
Za  przyjęciem  porządku  obrad,  po  wprowadzeniu  nowych  projektów  uchwał  głosowali 
wszyscy radni.

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Informacja na temat stanu bezrobocia na terenie Powiatu Bełchatowskiego.
5. Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.
6. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 2004 rok.
7. Podjęcie uchwały w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2004 rok.
8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Kluki .
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie.
10. Podjęcie uchwały w  sprawie  uznania  za  pomnik  przyrody
11. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  Statutu  Związku  Komunalnego  Gmin  z/s 

w Kleszczowie.
12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu udzielania pomocy materialnej 

o charakterze socjalnym  dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Kluki.
13. Interpelacje i wolne wnioski.
14. Sprawy różne.
15. Zakończenie obrad.

Punkt 3 - Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
Radny B. Trzmiel zgłosił, iż w protokole nie jest uwzględnione, że decyzja Rady jest 

podjęta z naruszeniem uchwały, podjętej wcześniej. 
Przewodniczący Rady – poprosił o konkretną propozycję zapisu, wówczas Rada ustosunkuje 
się do zgłoszonej propozycji.
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Radny B. Trzmiel nie zgłosił  konkretnej propozycji.  Innych uwag odnośnie protokółu nie 
było.
O godzinie 1305 przybył radny J. Dymiński.
Za przyjęciem protokołu głosowało 10 radnych, 3 było przeciw.

Punkt 4 – Informacja na temat stanu bezrobocia na terenie Powiatu Bełchatowskiego.
Głos  zabrał  Dyrektor  Powiatowego  Urzędu  Pracy  –  P.  Kopek.  –  który  przybliżył 

sytuację na rynku pracy, na terenie Powiatu Bełchatowskiego, w tym na terenie Gminy Kluki. 
W Powiecie  Bełchatowskim bezrobocie  kształtuje  się  na  poziomie  ok.  17,5%.  Na koniec 
I  kwartału  b.r.  liczba  bezrobotnych  wynosi  9.970  osób  (tj.  o  1499  osób  mniej  aniżeli 
w analogicznym okresie roku ubiegłego).
Zmieniają się przepisy dotyczące przeciwdziałania bezrobociu. Na dzień dzisiejszy ustawa 
reguluje możliwość pomocy osobom bezrobotnym nie wszystkim po równo, ale tylko tym, 
którzy spełniają warunki. Są to osoby:

1) do 25 roku życia, wcześniej, tzw. absolwenci,
2) bez kwalifikacji zawodowych (z wykształceniem podstawowym i gimnazjalnym),
3) długotrwale bezrobotne, czyli pozostające w rejestrze bezrobotnych co najmniej przez 

12 miesięcy, na przestrzeni ostatnich 24 miesięcy,
4) samotnie wychowujące dziecko, do lat 7,
5) niepełnosprawni,
6) powyżej 50 roku życia.
Są to grupy uprzywilejowane, do których przypisano możliwość ubiegania się o pomoc 

publiczną,  będącą  w  dyspozycji  PUP.  Od  1.V.2004r.  zmieniły  się  przepisy,  ale  również 
otwarto granice.  Ma to  bardzo duży wpływ na poziom bezrobocia,  nie  tylko w Powiecie 
Bełchatowskim, ale w całym kraju. Charakterystyczną cechą na terenie naszego powiatu jest 
to,  że  zarejestrowanych  jest  niewiele  więcej  kobiet,  aniżeli  mężczyzn.  Wśród  grup  osób 
bezrobotnych najliczniejszą grupę stanowią osoby młode, do 25 roku życia, które stanowią, aż 
30% osób zarejestrowanych. Ze względu na wykształcenie najtrudniejsza sytuacja jest wśród 
osób  z  wykształceniem  podstawowym  i  zawodowym.  Te  2  grupy  stanowią,  aż  65  % 
wszystkich bezrobotnych. Od kilku lat,  coraz większy jest  odsetek osób zarejestrowanych 
z  wykształceniem wyższym. Osoby stojące  przed podjęciem decyzji   o  kierunku studiów 
powinny brać pod uwagę sytuację lokalnego rynku pracy, jeżeli swoją przyszłość zawodową 
chcą wiązać z tym terenem. Na dzień dzisiejszy za dużo na terenie powiatu jest absolwentów 
pedagogiki oraz marketingu i  biznesu.  Znalezienie pracy w tym zawodzie w Bełchatowie 
graniczy z cudem.

Przeważającą  grupę  stanowią  osoby  długotrwale  bezrobotne,  a  więc  te  które  są 
zarejestrowane ponad 12 miesięcy – ok. 55%. Zaledwie 9% osób zarejestrowanych ma prawo 
do zasiłku, jest to sytuacja dramatyczna.

PUP  w  ubiegłym  roku  dysponował  kwotą  ok.  4  mln.  zł  na  aktywne  formy 
przeciwdziałania  bezrobociu.  Podstawową  formą  aktywizacji  zawodowej  będą  szkolenia, 
w drugiej kolejności wspomaganie finansowe różnych form zatrudnienia osób bezrobotnych. 
W  2004r.  PUP  zorganizował  szkolenia  dla  700  bezrobotnych  (w  2002r.  –  200  osób). 
Efektywność po tych szkoleniach w 2004r. liczona w ciągu 12 miesięcy od dnia zakończenia 
szkolenia wyniosła 66,5 %. W tym roku szkolenia będzie objęta grupa ok. 1000 osób. PUP 
w  ramach  aktywizacji  zawodowej  postawił  sobie  ambitny  cel,  być  adwokatem  osób 
bezrobotnych w negocjowaniu umów z pracodawcami, w zakresie pomocy publicznej będącej 
w dyspozycji  Urzędu..  Pomoc ta  polega  na  finansowaniu  pracodawcy w celu  utworzenia 
stanowiska pracy dla bezrobotnego oraz  na refinansowaniu części kosztów zatrudnienia przez 
określony czas. Jeżeli pracodawca otrzymuje coś od Urzędu Pracy, to również zgadza się na 
to, aby  na wynegocjowany okres czasu mógł dalej zatrudnić bezrobotnego. Kolejną formą 
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pomocy  jest  udzielanie  dotacji  na  rozpoczęcie  prowadzenia  działalności   w  wysokości 
maksymalnie  pięciokrotności  średniej  krajowej.  Dodatkową  formą  aktywizacji  jest 
przygotowanie zawodowe w miejscu  pracy.
Na koniec kwartału 2005r. poziom osób z prawem do zasiłku na terenie Gminy Kluki wynosił 
27 osób na 325 bezrobotnych. 300 bezrobotnych jest w grupie 18 – 44 lata oraz liczną grupę 
osób zarejestrowanych powyżej 12 miesięcy – 221.. Dla tych osób PUP ma uruchomione 
specjalne programy finansowane z Europejskiego Fundusz Społecznego.
Następnie radni zadawali pytania dyrektorowi Urzędu Pracy. 
Radny J.  Gawron –  spytał  o  możliwość  pozyskania  środków  z  PUP na  powiększenie 
zakładu , zwiększenie zatrudnienia.
P.  Kopek –  każdy  pracodawca  spełniający  pewne  warunki  ma  możliwość  skorzystania 
z pomocy, może to być staż i prace interwencyjne. Istotnym elementem tego rozwiązania jest 
to, że na stanowisku pracy musi być zawsze bezrobotny, może być inny.
Radni pytali również o statystyki i zagadnienia z zakresu prawa pracy, dotyczące  umów.
Więcej pytań nie było.
Przewodniczący  Rady  podziękował  Dyrektorowi  PUP  –  p.  P.  Kopkowi  za  przybycie 
i przybliżenie zagadnień związanych z bezrobociem. 
O godzinie 1330 przybył radny K. Sikora.

Punkt 5 -  Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.
Wójt – B. Stein powiedział, iż w okresie międzysesyjnym: 

1) zlecone zostało wykonanie uproszczonych projektów na modernizację dróg gminnych, 
wg ustaleń z  ostatniej  sesji,  oprócz drogi  dojazdowej  do pól  i  łąk,  ponieważ brak 
jeszcze  decyzji  ze  strony  Urzędu  Marszałkowskiego  o  wysokości  przyznanych 
środków.

2) Przygotowywany jest przetarg na dostawę kruszywa na drogi gminne.
3) W każdej  prawie  miejscowości  była  równiarka  na  drogach  gminnych.  Tam  gdzie 

ze względu na pogodę nie można było nic zrobić, po najbliższym deszczu zostanie 
to dokończone, m.in. w Strzyżewicach.

4) Na  ukończeniu  jest  już  dokumentacja  na  termomodernizację  Szkoły  Podstawowej 
w Parznie.

5) Trwa  jeszcze  remont  wewnątrz  Urzędu  Gminy,  prace  polegają  przede  wszystkim 
na malowaniu ścian oraz wymianie podłóg, tam gdzie było to konieczne.

6) Na poprzedniej sesji była mowa na temat oczyszczalni w Klukach. Zgłasza się wiele 
firm,  które są  zainteresowane budową tego typu obiektów.  Nie ma jednak jeszcze 
decyzji  Agencji  Rozwoju  Przemysłu  co  do  ewentualnego  wejścia  poprzez 
Bełchatowsko Kleszczowski Park Przemysłowo Technologiczny  w budowę wspólnej 
oczyszczalni.  Oczyszczalnia  będzie  jednak  tylko  w  Klukach.  W miejscowościach 
najbardziej  rozproszonych  najprawdopodobniej  trzeba  będzie  przymierzyć  się  do 
budowy przydomowych oczyszczalni ścieków. 

7) ARiMR zmniejszyła zatrudnienie z 30 do 10 pracowników, wobec tego nie będzie jak 
w ubiegłym roku pracownika do pomocy w wypełnianiu wniosków. Taką pomocą 
służą pracownicy Ośrodka Doradztwa Rolniczego w Bełchatowie, a od dziś również 
jeden z pracowników Urzędu.

8) Odbyło się spotkanie z dyrektorami szkół i przedstawicielami Kuratorium w sprawie 
arkuszy organizacyjnych na rok szkolny 2005/2006. Ogólne wytyczne to możliwie jak 
najoszczędniej  skonstruować  arkusze,  aby  zminimalizować  koszty  związane 
z prowadzeniem oświaty.

9) Odbyły się dwie komisje rozjemcze w sprawie szkód łowieckich, obydwie zakończyły 
się pozytywnie.
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10) Odbyło się również spotkanie w Nadleśnictwie, w sprawie Planów urządzenie lasów. 
Jest to procedura, która w tej chwili się rozpoczęła. Wniosek złożony jest taki, aby 
uporządkować  stan  prawny  wszystkich  dróg  śródleśnych  ,  które  są  niezbędne  do 
dojazdu  do  posesji,  czy  nawet  miejscowości.  Wójt  zwrócił  się  do  radnych,  aby 
wskazywali te drogi.

11) Wójt powiedział, iż uczestniczył w spotkaniu z profesorem Hauserem, które dotyczyło 
Narodowego Planu Rozwoju, ale przy okazji podniesiono wiele  kwestii, m.in. sprawę 
dotyczącą  planów  zagospodarowania  przestrzennego  oraz  sprawa  stypendiów 
socjalnych dla uczniów. Przyznane środki absolutnie nie zaspakajają potrzeb w tym 
zakresie.

12) W  Szkole  Podstawowej  w  Klukach  odbył  się  Turniej  Bezpieczeństwa  Ruchu 
Drogowego. Policjanci przekazywali dzieciom zasady poruszania się po drogach.

13) W  ostatnim  okresie  było  sporo  pytań  odnośnie  Internetu.  Na  nasz  wniosek  do 
Telekomunikacji  uzyskaliśmy odpowiedź  ,  iż  mająca  na  celu  posadowienie  węzła 
DSLM (Neostrada) planowana jest na III kwartał 2005r.

Pytań nie było.

Punkt 6 - Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 2004 rok.
Sprawozdanie  obejmujące  działalność  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej 

omówiła  kierownik  –  p.  Danuta  Dera.  Sprawozdanie  obejmowało  działalność  Ośrodka 
w zakresie realizacji zadań własnych i zleconych  z uwzględnieniem wszystkich form pomocy 
oraz szczegółową analizę finansową  w rozbiciu na poszczególne zadania i świadczenia.
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu.
Sekretarz – A. Fabrowska – spytała o to, kto sponsorował paczki dla dzieci.
P. D. Dera  – powiedziała,  iż  paczki  sponsorowali  przedsiębiorcy z  terenu naszej  Gminy: 
L. Michalski z Nowego Janowa, firma COSID i HANMAR.

Punkt 7 -  Podjęcie uchwały w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2004  
rok.

Przewodniczący  odczytał  pismo  p.  Skarbnik,  które  wpłynęło  do  Rady  dotyczące 
sprawozdania  opisowego  z  wykonania  budżetu  Gminy  Kluki  za  2004r.  Pismo  stanowi 
załącznik nr 4 do protokołu.
Skarbnik B. Olejnik –  wyjaśniła, iż w trakcie przepisywania wkradła się błąd techniczny, 
pismo wyjaśniające koryguje te błędy.
Następnie Przewodniczący odczytał Uchwałę II/157/2005 Składu Orzekającego Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Łodzi w sprawie opinii dotyczącej sprawozdania Wójta Gminy Kluki 
z wykonania budżetu. Opinia była pozytywna. Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu.
Wójt  –  B.  Stein –  poinformował,  iż  projekt   budżetu  gminy  Kluki  wynosił  po  stronie 
dochodów 4 mln 992 tys. zł , po stronie wydatków – 5mln. 185 tys. Natomiast na koniec roku 
plan  budżetu  wyniósł  kwotę  6.387.753  złotych   i  został  wykonany  do  kwoty  6.314.036 
złotych,  co  stanowi  98,8%  planu.  Plan  budżetu  po  stronie  wydatków  wyniósł  kwotę 
6.557.133 złotych  i został wykonany do kwoty  6.267.111 złotych, co stanowi 95,6 % planu.
Wydatki inwestycyjne na plan w kwocie 1.834.493 złotych zostały zrealizowane do kwoty 
1.732.440 złotych, co stanowi 94,4% planu.
Największe  inwestycje,  które  zostały  zakończone  w  2004r.  to  szkoła  w  Klukach. 
Przeprowadzono  również  termorenowacje  Urzędu  i  Szkoły  w  Kaszewicach,  co  znacznie 
poprawiło  estetykę  otoczenia.  Spadły  również  koszty  utrzymania  tych  budynków.  W UG 
średnio miesięcznie spalano ok. 1000 l oleju, co daje ok. 2000 zł.
Radna E. Siewiera – zgłosiła wniosek, aby zrobić kalkulację – jaka jest cena ogrzania 1m2 

w Urzędzie Gminy, w szkole Kaszewicach oraz w szkole w Klukach.
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Pytań do wykonania budżetu nie było.
Przewodniczący Rady stwierdził, iż w 2004r. pozyskano z zewnątrz 25 % środków. Następnie 
odczytał  projekt  uchwały w sprawie  przyjęcia  sprawozdania z  wykonania  budżetu gminy 
Kluki za 2004r.
Za przyjęciem projektu uchwały głosowali wszyscy radni.

Uchwała Nr 14/XIX/2005
Rady Gminy Kluki
z dnia 26 kwietnia 2005r.

w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 
za 2004 rok.

Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Punkt 8 - Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Kluki .
Zastępca przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kluki –Marcin Owsik 

odczytał Uchwałę Komisji - wniosek o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy. 
Następnie  Przewodniczący  Rady –  G.  Augustyniak  –  odczytał  Uchwałę  RIO II/158/2005 
opiniującą  pozytywnie  uchwałę  Komisji  Rewizyjnej.  Uchwała  stanowi  załącznik  nr  7  do  
protokołu.
Przewodniczący  Rady  –  odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  absolutorium 
Wójtowi Gminy Kluki .
Za udzieleniem Wójtowi Gminy Kluki absolutorium głosowało 12 radnych, 2 wstrzymało się 
od głosu.

Uchwała Nr 15/XIX/05
Rady Gminy Kluki
z dnia 26 kwietnia 2005r.

w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Kluki 
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu .
Wójt B. Stein podziękował wszystkim radnym za udzielenie absolutorium. Poprosił radnych 
o współpracę, ponieważ im lepiej współpraca będzie układała się tym więcej uda nam się 
pozyskać  dla Gminy.

O godzinie 1430 Przewodniczący ogłosił 15 minut przerwy.
Po przerwie obrady zostały wznowione.

Punkt 9 - Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie.
Skarbnik B. Olejnik przed sesją rozdała radnym autopoprawkę do projektu uchwały. 

Wyjaśniła,  iż  zmiana  dotyczy  zwiększenia  o  10.000  zł  środków  na  prowadzony  remont 
w Urzędzie Gminy oraz 6000 zł na zakup mebli biurowych.
Plan budżetu po zmianach wynosi:

1) dochody – 6.239.975 zł.,
2) wydatki 6.404.860 zł.

Radna E. Siewiera zgłosiła wniosek, aby w gabinecie Wójta wymienić żyrandole, ponieważ te 
co są psują efekt całego remontu. 
Radna  D.  Stankowska –  spytała  o  zapis  w  budżecie  dotyczący  dróg,  mianowicie  przy 
wszystkich drogach pisze modernizacja, a w Żarze – zapis dotyczy dotacji. Jak rozumieć taki 
zapis?
Wójt – zapis taki był zrobiony przez p. Skarbnik. Nie wiemy jeszcze dokładnie czy to będzie 
dotacja, czy sami będziemy sami realizować odcinek drogi między Żarem a Podżarem.
Więcej pytań do budżetu nie było.
Za [przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni.
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Uchwała Nr 16/XIX/05
Rady Gminy Kluki
z dnia 26 kwietnia 2005r.
w sprawie zmian w budżecie

Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu .

Punkt 10 -  Podjęcie uchwały w  sprawie  uznania  za  pomnik  przyrody
Przewodniczący odczytał pismo skierowane przez Nadleśnictwo Bełchatów w sprawie 

uznania za pomnik przyrody dębu szypułkowego rosnącego przy drodze w kierunku Żaru.
Wójt – B. Stein – potwierdził, iż powinniśmy dbać o takie twory przyrody, są to atrakcje 
turystyczne, których na terenie naszej Gminy nie ma za wiele.
Radny J. Dymiński powiedział,  iż w uchwale powinien być zapis, że drzewo to zostanie 
ogrodzone, odpowiednio oznakowane.
Wójt – jeśli będzie podjęta uchwała to jej konsekwencją są określone czynności, wynikające 
z ustawy.
Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni.

Uchwała Nr 17/XIX/05
Rady Gminy Kluki
z dnia 26 kwietnia 2005r.

w sprawie uznania za pomnik przyrody.
Uchwała stanowi załącznik nr 10  do protokołu .

Punkt 11 -  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Związku Komunalnego Gmin z/s  
w Kleszczowie.

Przewodniczący Rady –  G.  Augustyniak odczytał  pismo Związku Komunalnego 
Gmin z/s  w Kleszczowie, w którym Zarząd Związku zwraca się z prośbą o podjęcie uchwały 
przez Radę  Gminy Kluki w sprawie zmiany Statutu Związku.
Przewodniczący wyjaśnił, iż zmienił się skład Gmin będących członkami Związku. Kilka lat 
temu  wystąpiły  ze  Związku  Gminy:  Lgota  Wielka,  Sulmierzyce,  Wolbórz,  Grabica, 
a przystąpiła Gmina Lgota Wielka, wobec tego statut wymaga aktualizacji.
Wójt – B. Stein – powiedział, iż zgodnie ze Statutem w momencie kiedy następuje zmiana 
w  składzie  Związku  wymagane  jest  podjęcie  uchwał  przez  pozostałe  Gminy  będące 
członkami.
Pytań i uwag nie było.
Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni.

Uchwała Nr 18/XIX/05
Rady Gminy Kluki
z dnia 26 kwietnia 2005r.

w sprawie zmiany Statutu Związku Komunalnego Gmin z/s. 
w Kleszczowie.

Uchwała stanowi załącznik nr 11  do protokołu .

Punkt  12 -  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  regulaminu  udzielania  pomocy 
materialnej o charakterze socjalnym  dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Kluki.

Sekretarz  –  A.  Fabrowska  –  powiedziała,  iż  nasz  regulamin  był  opracowany 
szczegółowo, jasno wynikało z niego kto jest uprawniony, kto składa wniosek. Okazało się 
jednak, że te nasze uregulowania są zawarte w ustawach. Zastrzeżenia Wojewody dotyczyły 
właśnie tego rozwiązania, ponieważ zgodnie z techniką prawodawczą nie powinno stosować 
się takich przeniesień. 
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Przewodniczący Rady odczytał pismo Wojewody Łódzkiego – załącznik nr 12 do protokołu.
Radca  prawny  –  A.  Domański –  uzupełniając  wypowiedź  p.  Sekretarz   powiedział,  iż 
intencją autora pierwotnego regulaminu było to, aby ten regulamin zawierał komplementarną 
regulację  zasad przyznawania pomocy socjalnej  dla  uczniów, w taki sposób, aby  każdy 
zainteresowany mógł z tego jednego dokumentu dowiedzieć się, kto przyznaje, na  jakich 
zasadach, według jakich kryteriów, kto jest uprawniony. Takie podejście Wojewody jest zbyt 
formalistyczne,  aczkolwiek  pod  względem  prawnym   słuszne.  Regulamin,  który  został 
poprawiony na dzisiejszą sesję będzie mniej zrozumiały dla osób zainteresowanych, ponieważ 
musi być czytany razem z ustawami.
Skarbnik powiedziała, iż w chwili obecnej otrzymaliśmy na stypendia ok. 18.000 zł, a podań 
jest około 220.
Radca A. Domański – z formalnego punktu widzenia jest to gigantyczna praca do wykonania 
przez ludzi, którzy mając tak niewielkie pieniądze będą musieli  przeprowadzić postępowania 
i wyłonić tych najbardziej potrzebujących z tych 220, którzy złożyli wnioski, aby przyznać tą 
minimalną kwotę – 44,80 zł.  Z otrzymanej kwoty co piąty zainteresowany może uzyskać 
stypendium,  ale  jak  wyłonić  tego  co  piątego.  Każdemu  zainteresowanemu  trzeba  wydać 
decyzję pozytywną lub odmowną i trzeba uzasadnić dlaczego jednemu się przyznaje, a innym 
odmawia. 
Radny J.  Gawron –  zaproponował,  aby  nie  robić  zamieszania  i  wszystkim przyznać  po 
równo.
Radca powiedział, że tak nie można, ponieważ są widełki ustawowe i kwota nie może być 
mniejsza niż 44,80 zł.
Wójt  –  przypomniał,  iż  kwota  stypendium  nie  będzie  wypłacona  w  formie  pieniężnej. 
Sugerowane są dopłaty do kursów językowych, zakup podręczników, pomocy naukowych.
Radna E. Siewiera – spytała, czy personalnie przygotowani jesteśmy do tego, aby wydać tyle 
decyzji?
Wójt – ustawodawca się nad tym nie zastanawiał, my sobie poradzimy.
Więcej pytań i uwag nie było.
Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni.

Uchwała Nr 19/XIX/05
Rady Gminy Kluki
z dnia 26 kwietnia 2005r.

w  sprawie  uchwalenia  regulaminu  udzielania  pomocy  materialnej  o  charakterze 
socjalnym dla  uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Kluki
Uchwała stanowi załącznik nr 13  do protokołu

Punkt 13 - Interpelacje i wolne wnioski oraz sprawy różne.
Przewodniczący odczytał pismo, które wpłynęło do Rady dotyczące zaproszenia do 

Lichenia na XIII Krajową Pielgrzymkę Sołtysów  i Środowisk Wiejskich – załącznik nr 14 do 
protokołu.
Radny Cz. Siewiera – spytał, czy udało się coś wynegocjować  z nowymi władzami Kopalni 
Węgla Brunatnego w sprawie zadłużenia Gminy Kluki?
Wójt – nowe władze nie chcą na razie podejmować żadnych decyzji w tej sprawie.
Radny zgłosił również konieczność połatania dziur w asfalcie w Żarze.
Wójt – Po 1 maja rusza dopiero wytwórnia masy bitumicznej.
Radny M. Owsik – poprosił, aby jak najszybciej rozwalić budynek po Hydroforni.
Wójt – Jak tylko będzie decyzja na rozbiórkę.
Radny S. Gil – poprosił Wójta o interwencję o naprawę drogi, połatanie dziur w Trząsie.
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Wójt – Stan dróg powiatowych prawie wszystkich jest  fatalny.  Właśnie ta  w Trząsie jest 
podziurawiona, w złym stanie jest również z Parzna w kierunku Lubca, z Parzna w kierunku 
Domiechowic również. Na terenie Gminy Kluki będą robione nakładki tylko w Klukach koło 
SKR i  w Parznie  koło szkoły.  Wójt  powiedział,  iż  wystąpi  jeszcze z  jednym pismem do 
Powiatowego Zarządu Dróg. Poza tym ze strony radnego powiatowego musi być też pewien 
nacisk, ponieważ jest to bardzo istotny czynnik.
Radny M. Owsik – czy jest możliwość wykonania rozjazdu z krajówki do szkoły.
Wójt  –  Było  spotkanie  Komisji  Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego w styczniu.  W skład 
Komisji  wchodzili  przedstawiciele  Urzędu  Marszałkowskiego,  GDDK  i  A,  Komendy 
Wojewódzkiej  Policji.  Na wnioski,  które  złożyliśmy dotyczące lewoskrętów do Kaszewic, 
Podwódki, na Osiedle oraz w sprawie zainstalowania sygnalizacji świetlnej (pomarańczowe 
pulsujące)  nad  przejściem  dla  pieszych  zgodzono  się  tylko  na   zrobienie  spowalniaczy 
(czerwone  pasy)  przez  jezdnie  i  oznakowanie  dużymi  tablicami  –  Uwaga  odcinek 
niebezpieczny. Będzie również przejście dla pieszych przy skrzyżowaniu z drogą w kierunku 
Kaszewic. Na lewoskręty nie wyrażono zgody, ponieważ pobocza są bardzo słabe, a nie ma 
środków na to, aby pobocza zrywać i robić je od nowa.
Radny K. Sikora – zgłosił, aby przy szkole w Kaszewicach:
-  zainstalować stojaki na rowery,
- zmodernizować podłogi,
- sukcesywnie wymieniać instalację elektryczną.
Wójt powiedział, iż przywiezie fachowca, który oceni w jakim stanie są podłogi i co się da 
z nimi zrobić. Instalacja elektryczna rzeczywiście jest fatalna i wymaga wymiany.
Radny J. Gawron -  co będzie z tą drogą koło Olejniczaka.
Jak będzie rozstrzygnięty przetarg na dostawę kruszywa można wówczas zgłaszać gdzie jest 
potrzeba nawiezienia.
Radny zgłosił również wniosek w sprawie drogi biegnącej od Parzna w kierunku śmietniska. 
Jest tam bagno nie z tej ziemi. Może dałoby się załatwić z Nadleśnictwem, aby ująć ją jako 
drogę gminną.
Wójt – musimy wystąpić z wnioskiem do Nadleśnictwa o przekazanie tego odcinka drogi. 
W momencie kiedy zostanie nam on przekazany wtedy mamy możliwość inwestowania.
Radny  powiedział  jeszcze,  że  czeka  na  równiarkę  na  drogi.  Prosi  tylko,  aby  było  to 
w godzinach rannych, nie około trzeciej.
Wójt powiedział, iż w Strzyżewicach ze względu na to, że było bardzo sucho na drogach nie 
dało się nic zrobić. Po najbliższym deszczu równiarka pojedzie tam jeszcze raz.
Radny J.  Gawron –  spytał  czy  radni  za  coś  odpowiadają?  Jeżeli  dwie  komisje  głosują 
inaczej, a na sesji głosują inaczej, to jak to rozumieć?
 Wójt – to nie jest odpowiedzialność radnego, każdy ma prawo zmienić zdanie.
Przewodniczący Rady – jaka  była  celowość  zwoływania połączonych komisji?  W innych 
gminach jeżeli  dwie komisje,  to zazwyczaj prosi  się również trzecią i  wówczas cała rada 
spotyka się jako komisja.
Radny  W.  Rogoziński –  Zgłosił,  aby  Wójt  wystąpił  z  wnioskiem  do  Nadleśnictwa 
o przejęcie drogi do Lasek od Woli Mikorskiej.
Radny spytał również jak przebiegają prace w sprawie drogi do posesji P. Dudek.
Wójt – geodeta wytyczył drogę, drzewa są już wykarczowane, jak będziemy wozić kruszywo, 
trochę zostanie tam nawiezione i wyrównane.
Radna D. Stankowska – czy będą naprawiane drogi gminne asfaltowe, m.in. w Ścichawie.
Wójt – Będą naprawiane, jak tylko ruszy wytwórnia masy asfaltowej.
Radna spytała, gdzie można zapoznać się z tym które drogi są Nadleśnictwa, a które należą do 
Gminy.
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Wójt – Przejęcie dróg od Nadleśnictwa będzie tyczyło przede wszystkim tych dróg, które 
stanowią jedyny dojazd do miejscowości czy posesji.
Radny B. Trzmiel – Poprosił o wystąpienie do WZIR w sprawie odmulenia rzeki.
Wójt – Spytał czy chodzi o odcinek poza zakresem należącym do. P. Pawełoszka?
Radny powiedział, iż p. Pawełoszek nie wywiązuje się ze swoich obowiązków.
Radny B. Trzmiel – jeśli nie ma możliwości wykonania lewoskrętu do Podwódki z drogi 
krajowej, może wystąpić o przedłużenie zakazu wyprzedzania na odcinek do lasu.
Radny  zgłosił  również,  aby  utwardzić  zjazd  z  krajówki  do  Podwódki,  ponieważ  ciągle 
wybijają się dziury.
Wójt – utwardzenie z drogą krajową wymaga zgody Generalnej Dyrekcji.
Radny zaproponował, aby utwardzić chociażby destruktem.
Radny R. Śniady – zgłosił konieczność wystąpienia z pismem o oczyszczenie rzeki.
Wójt – zgodnie z zapisem w budżecie WZIR ma być to realizowane w tym roku.
Radny J. Dymiński – spytał, jak daleko jest sprawa wodociągu w Osinie.
Wójt – podkłady geodezyjne są w trakcie realizacji. Wójt poprosił o wysondowanie, kto byłby 
zainteresowany założeniem wody.
Radny  zgłosił  również  ,  aby  nawieźć  chociażby  żwiru  na  drogę  powiatową  w  kierunku 
Magdalenowa oraz kruszywo na drogę od sklepu w kierunku Teofilowa.
Radny J. Dymiński – spytał również o to czy Komisja Rewizyjna zajęła się kontrolą etatu 
w  SP w  Kaszewicach,  zgodnie  z  sugestiami  na  poprzedniej  sesji.  Radny  powiedział,  iż 
mieszkańcy Kaszewic skarżyli się, iż pracownik, który jest zatrudniony na cały etat w ciągu 
dnia przebywa w domu.
Wójt – powiedział, iż nie miał takiej sytuacji, aby nie zastał tego pracownika w szkole. Za 
zatrudnienie w szkole odpowiada Dyrektor, który jest pracodawcą. 
Radny  M.  Owsik –  powiedział,  że  jeżeli  wpłynie  oficjalny  wniosek  Komisja  się  tym 
zainteresuje.
Radny  B.  Trzmiel –  spytał  czy  Gmina  występowała  w  sprawie  modernizacji  linii 
energetycznej.
Wójt odpowiedział, iż wiele razy.
Radny Rogoziński – zgłosił, aby równiarką wyrównać drogę w kierunku Strzyżewic z Lasek
Sołtys M. Chójka – Zgłosił, aby obciąć gałęzie przy drodze z Kaszewic do Słupi.
Sołtys Imielni – J. Stanisławska zgłosiła, iż nie ma tablicy informacyjnej.
Sołtys Żelichowa – R. Hibner zgłosił koniecznoś nawiezienia tłucznia na drogę do Bożego 
Daru.
Sołtys Wierzchów Kluckich poprosił o ustawienie koszy na odpady.
Wójt powiedział, iż RCEE nie ma już środków na zakup nowych pojemników.
Radny W. Ociepka – spytał, ćzy będą jeszcze kontynuowane remonty przystanków.
Wójt odpowiedział, że tak.

Więcej uwag i pytań nie było.

Punkt 14 - Zakończenie obrad.
O godzinie 1630 Przewodniczący podziękował wszystkim za przybycie i zakończył 

obrady.

Protokołowała: Bożena Wieczorek     Przewodniczący Rady: Grzegorz Augustyniak
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